

## Scientific Program

Day 3 / Jour 3 Saturday, June 28 / Samedi 28 juin

### **COS** Scientific Session 6 / Atelier scientifique 6

## **Glaucoma – Diagnosis and Treatment / Le glaucome – diagnostic et traitement**

1030–1200

Location / Local : Port Royal E

**Objectives:** To understand that: pseudoexfoliation glaucoma is not limited to white people; ASA intake is associated with disc hemorrhages in a subpopulation of patients with open-angle glaucoma; there are seven structural rings in the eye that blunt trauma affects, which can lead to glaucoma; selective laser trabeculoplasty has promising long-term results compared to argon laser trabeculoplasty; and glaucoma in the patient with a normal pressure reading in the office may not be adequately controlled or properly diagnosed.

**Objectifs :** Comprendre les notions suivantes : le glaucome capsulaire ne se limite pas aux personnes de race blanche; l'absorption d'AAS est associée aux hémorragies de la papille chez une sous-population de patients atteints de glaucome à angle ouvert; il y a dans l'œil affecté par une contusion sept anneaux structurels qui peuvent entraîner le glaucome; la trabéculoplastie au laser sélectif donne des résultats prometteurs à long terme comparativement à celle au laser à l'argon; et il se peut que le glaucome d'un patient dont le relevé de pression paraît normal au cabinet du médecin ne soit pas maîtrisé ou diagnostiqué adéquatement.

*Guest / Invité :*

David G. Campbell, Lebanon,  
New Hampshire

*Moderator / Animateur :*

Robert M. Schertzer

### **Diagnosis / Diagnostic**

1030 **Abstract A-35**

**Prevalence of pseudoexfoliation syndrome in the immigrant Tamil population in Toronto**

*U. Ramesh,\* C. Birt, C. Kranemann*

1039 **Abstract A-36**

**Factors associated with optic disc hemorrhages in patients with open-angle glaucoma: a longitudinal study**

*A.S. Soares,\* B.C. Chauhan, P.H. Artes, R.P. LeBlanc, M.T. Nicolela*

1048 **Seven rings of damage in blunt trauma and glaucoma**

*David G. Campbell*

1106 **Discussion**

### **Treatment / Traitement**

1118 **Abstract A-37**

**Long-term results of selective laser trabeculoplasty vs. argon laser trabeculoplasty in a randomized clinical trial**

*A.M. Bovell,\* K.F. Damji, W.G. Hodge, W. Rock, R. Buhrmann*

1127 **Glaucoma and normal pressure: What should we do?**

*M. Bruce Shields*

1148 **Discussion**